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 دیگر 
تکرار نکن!
موقعیت شکننده 
اوسمار، بعد از یک 
باخت غیرمنتظره 

میثم کریمی|  با وجود از راه 
رسیدن بازی بعدی پرسپولیس 
مقابل سپاهان، هنوز واکنش ها 
به شکســت این تیم در بازی 
قبلی مقابــل آلومینیوم اراک 
به پایان نرســیده و همچنان 
پیشکســوتان زیادی در حال 
اظهارنظر در این زمینه هستند. 
در کنار موج بزرگ و قابل انتظار 
انتقادات از اوسمار ویرا، برخی 
هم به حمایت از او پرداخته اند. 
از آن جمله است جواد منافی، 
ستاره سابق سرخپوشان که در 
تازه تریــن مصاحبه اش گفته: 
»بزرگ تریــن مربیان دنیا هم 
ممکن است اشــتباه کنند و 
نباید این باخت را بیش از حد 

بزرگ کنیم.« 
به طــور کلی حــق کاملا با 
اوست و هیچ تیمی همیشه 
برنــده نیســت. در همین 
فصل، هر 2تیم بارســلونا و 
رئال مادریــد از جام حذفی 
اوت شــدند تــا بیلبائــو و 
رایووایکانو به فینال برسند. 
ذات فوتبــال همین اســت 
اما خــب آنطــور باختن به 
آلومینیــوم خودبه خــود 
بزرگ بــود و نیازی به اغراق 
منتقدان ندارد. به هر حال، 
قرمزها یک جام را از دســت 
دادند، 2بار کام بک خوردند 
و بعد از حــدود 2400روز 
در یک بــازی 4گل دریافت 
کردند. این دفعه که گذشت 
اما تکــرار چنین عملکردی 
از سوی اوســمار، به احتمال 
زیاد به معنای پایان کار او در 

پرسپولیس خواهد بود.

   روزی که مدال 
گرفتی پرسپولیس در جام 
حذفی بازی داشــت و باخت. کلا روز خوبی 

برایت بود.
مسابقه که تمام شد یکی برایم نوشت که پرسپولیس 
حذف شد و خوشحالی ام 2برابر شد. ان شاءالله که تیم 
ما در لیگ قهرمان می شود و خوشحال تر هم می شوم. 

دلم می خواهد روز قهرمانی در استادیوم باشم.
 

   قبلا استادیوم رفته ای؟
اولین بار در دربی استادیوم رفتم. خیلی جو خوبی بود 
و به قدری خوشحال بودم که چند روز از استادیوم 

تعریف می کردم و حرف می زدم.

   اینقدر به فوتبال علاقه داری، چرا 
فوتبالیست نشده ای؟

تا حالا به این موضوع فکر نکرده ام. نمی دانم.

   خب چــرا دوی 400متر با مانع را 
انتخاب کردی؟

در مسابقات دانش آموزی امتیاز دوی 100متر با مانع 
زیاد بود و من هم این مــاده را انتخاب کردم. دوباره 
که به دوومیدانی برگشتم، در رکوردگیری 300متر 
را خوب دویدم و بعــد از آن دوی 400متر با مانع را 
شــروع کردم. در همان ســال اول هم مدال طلای 

نوجوانان آسیا را گرفتم.

   در دوومیدانی افرادی را داشته ایم 
که در نوجوانی و جوانی مدال های آســیایی 
گرفته اند اما در تیم ملی بزرگسالان نتوانسته اند 

موفقیت هایشان را ادامه بدهند. این موضوع 
نشان می دهد که اســتعداد هست ولی یک 
مشکلی هست که اجازه نمی دهد دونده ها از 
جایی که هستند بالاتر بروند. مشکل چیست و 

قرار است این اتفاق برای شما هم بیفتد؟
مشکل این است که حمایت نمی شویم. چند نفری 
هستیم که ســهمیه مســابقات قهرمانی جهان را 
به دست آورده ایم ولی همین الان زمزمه این است که 
به این رقابت ها اعزام نمی شویم. چرا؟ چون مسابقات 
در آمریکای جنوبی است و گرفتن ویزا سخت است و 
هزینه های رفت وآمد هم بالاست. ولی حضور در این 
مسابقه هم برای ما خیلی مهم است. هیچ مسابقه ای، 
مسابقات جهانی نمی شود. اگر اردوهای خوب باشد، 
امکانات بدهند و مسابقه شرکت کنیم، شک نکنید 

که مدال های جوانان در جهانی هم تکرار می شود.

   در بعضــی از رشــته ها مثــل 
دوومیدانی تا مــدال نگیری که اصلا حمایت 
نمی شــوی. تا الان چطور هزینه ها را تامین 

کرده ای؟
به سختی. فدراسیون که به ما حقوق ماهانه نمی دهد، 
فقط ســالانه از لیگ درآمد داریم و آن را هم خرج 
کفش، لباس و مکمل می کنیم. فقط کفش میخی 
تــا 20میلیون تومــان قیمت دارد. ســالی حدود 
100میلیون تومان پول این چیزهــا را می دهیم. 
دستمزد مربی را هم باید به این هزینه ها اضافه کرد. 

خودم و خانواده ام هزینه کردیم.

   در  ماه چقدر پول داشــته باشی، 
خوب است؟

به من بین 15 تا 20میلیون تومان بدهند، راضی ام.

   هزینه هــای معمولــی زندگی 
بالاست، برای خانواده ســخت نبوده برای 
تامین هزینه های ورزش شما هم کمک کنند؟ 
مجبور بودنــد و هزینه هم کرده انــد ولی واقعا 
شرایط سخت اســت. من با کمک خانواده ام به 
5مدال آسیایی رســیدم که 2مدالم طلاست. در 
2سالی هم که پدرم را از دست دادم کارم سخت تر 
شــد. از این به بعد فدراســیون، وزارت ورزش و 

کمیته ملی المپیک باید من را حمایت کنند.

   فعلا که فدراســیون سکه طلا 
پاداش داده. سکه ها را کجا خرج می کنی؟

3سکه دادند. فدراســیون گفته پول کفش میخی 
را می دهد، اگر داد که هیچ ولی اگر نداد باید کفش 

بخرم و بقیه اش را هم فعلا نگه می دارم.

   بعضی ها در هر کاری که هستند 
خودشــان را در اوج تصور می کنند. شما هم 
خودت را روی ســکوی المپیک می بینی یا 

برنامه  دیگری برای آینده داری؟
در ذهن من این اســت که در المپیک باشم و مدال 
هم بگیرم. المپیک )2028( 4ســال دیگر برگزار 
می شود و 4-3سال فرصت دارم. برنامه اولم این است 
که خیلی راحت به این ســهمیه برسم و نخستین 
زن ایرانی باشــم که در 400متر المپیکی می شوم. 
بعد کم کم خودم را آماده می کنم کــه راند به راند 
در المپیک بدوم و به فینال برســم. از الان به همه 

می گویم قرار ما فینال لس آنجلس.

استقلال هم مثل پرسپولیس، احتمالا در پایان فصل با جدایی چندین 
بازیکن فعلی اش روبه رو ست

5بازیکن مهم پرسپولیس احتمالا روزهای آخر حضورشان در این تیم را پشت سر می گذارند

چیزی به پایان لیگ بیست وسوم باقی نمانده و استقلال و پرسپولیس فقط 540دقیقه دیگر در این فصل بازی خواهند کرد. 
بعد از این مدت احتمالا تعداد زیادی از بازیکنان حال حاضر از این تیم ها جدا می شوند. استقلالی هایی که احتمال رفتن شان 

خیلی بیشتر از سایرین است، در این مطلب معرفی شده اند.

بهروز رسایلی|  فقط 6بازی به پایان لیگ بیست وسوم باقی مانده و با توجه به اینکه پرسپولیس و استقلال از جام حذفی هم اوت شده اند، در حقیقت فقط 
540دقیقه دیگر شاهد نمایش سرخابی ها در این فصل فوتبالی خواهیم بود. در عین حال اما ممکن است این بازه زمانی، مقارن با روزهای پایانی دوران حضور 

چند بازیکن در پرسپولیس باشد. در این مطلب نگاهی داریم به شرایط تعدادی از سرخپوشان که ممکن است فصل آینده برای این تیم توپ نزنند.

تمرینتمرین خداحافظی خداحافظی

540540دقیقه آخر؟دقیقه آخر؟

رافائل سیلوا
بعد از یک دوره جدایی در 

پنجره زمستانی امسال 
به استقلال برگشت تا در 

نیم فصل دوم همراه آبی ها 
باشد، اما عملکردش 

به شکلی بوده که جواد 
نکونام حالا او را کاملا 

نیمکت نشین کرده 
است. سیلوا هفته های 
زیادی است که از روی 

نیمکت شاهد درخشش 
مدافعان ایرانی در ترکیب 

استقلال است و بعید 
به نظر می رسد که طی 
مدت باقیمانده از فصل 

بتواند یک بار دیگر جایی 
در برنامه های نکونام پیدا 

کند.

علی نعمتی
شرایطی کاملا مشابه فرجی دارد؛ سختکوش و پرتلاش است اما خیلی از اوقات نتیجه کارش 

آنطور که باید نیست. نعمتی که توانایی بازی در پست دفاع چپ و دفاع وسط را دارد، مخصوصا در 
نیم فصل اول و پیش از پنجره زمستانی حضور پررنگی در ترکیب سرخپوشان داشت و به همین 
موازات، مرتکب اشتباهاتی شد که انتقادهای فراوانی را هم علیه او در پی آورد. نعمتی این فصل 
27بار برای پرسپولیس به میدان رفته اما بعد از حضور عبدالکریم حسن به وضوح نیمکت نشین 

شده است.

دانیال اسماعیلی فر
حتی پیش از خراب کردن 
پنالتی بسیار مهم در بازی 

حذفی مقابل آلومینیوم 
هم پایگاه اسماعیلی فر بین 

هواداران پرسپولیس چندان 
قدرتمند نبود. او البته از نظر 
آماری فصل بدی را پشت سر 
نگذاشته است. دانیال تا پیش 
از محرومیتش مقابل سپاهان، 
تنها در یک بازی لیگی و یک 
بازی آسیایی نیمکت نشین 

بود و رکورددار بازی برای 
قرمزها به شمار می آمد. او با 

5پاس گل بعد از ترابی پاسور 
فصل پرسپولیس هم هست 
اما فوتبالش به اصطلاح آن 

»نمک« لازم را ندارد. شایعات 
می گویند اسماعیلی فر پایان 

فصل پرسپولیس را ترک 
می کند، مخصوصا که اوسمار 

ویرا هم نسبت به رامین 
رضاییان ابراز علاقه کرده است.

وحدت هنانوف
بازیکن خوبی است که در ترکیب جا نمی شود. انگار در پرسپولیس برای او پست خالی وجود ندارد. 

حتی درخشش وحدت در جام ملت های آسیا هم تغییری در این شرایط ایجاد نکرد، مگر اینکه 
او به بازی با سپاهان برسد و طوری جای خالی دانیال اسماعیلی فر را پر کند که در این هفته های 

آخر، کادرفنی نتواند راحت از کنار اسمش بگذرد. قرارداد هنانوف تاجیکستانی با پرسپولیس 
در پایان فصل خاتمه خواهد یافت و به احتمال فراوان او جدا می شود؛ مخصوصا که این اواخر هم 

پیشنهادهایی داشته است.

فرشاد فرجی
طی سال هایی که برای پرسپولیس بازی می کند، معمولا انتقادات زیادی را تحمل کرده است. برخی 
او را در کنار علی نعمتی در زمره خریدهای نامطمئن یحیی گل محمدی قرار می دهند و البته فرجی 

معمولا هم این پتانسیل را دارد که بهانه لازم را دست منتقدان بدهد! او امسال در آسیا هرگز برای 
پرسپولیس بازی نکرد اما در لیگ و جام حذفی 13بار برای سرخپوشان به میدان رفت و اگر در پایان 

فصل از اردوگاه سرخ ها کوچ کند، کسی خیلی تعجب نخواهد کرد.

سعید صادقی
بخش بزرگی از تفاوت کیفیت 

پرسپولیس در نیم فصل اول 
و دوم، به جانشینی اوستون 

اورونوف با سعید صادقی 
مربوط می شود. البته که 

اورونوف یک پدیده است و از 
این جهت می تواند توقعات 

هواداران پرسپولیس را 
برآورده کند اما صادقی هم 

مخصوصا در فرم این فصلش 
بیش از حد معمولی به نظر 

می رسد. او به عنوان یک 
وینگر، نه آنقدرها سرعتی 
است و نه آنچنان خلاق، 

خوش فکر و تکنیکی. صادقی 
در همه مسابقات این فصل 

24بار برای پرسپولیس 
به میدان رفته، 3گل زده و 
هیچ پاس گلی نداده است. 

شایعات زیادی در مورد 
جدایی این بازیکن در پایان 

فصل به گوش می رسد.

آرمان رمضانی
حتی در ابتدای این فصل 

نیز کادر فنی استقلال 
او را در لیست مازاد قرار 
داده  و قرار بود باشگاه را 
ترک کند، اما در ادامه 
نظر مربیان برگشت و 

آرمان یک فصل دیگر هم 
در استقلال ماندنی شد. 
او هر سال در پایان فصل 

به لیست مازاد اضافه 
می شود اما ظاهرا راه فرار 
از این لیست را خوب بلد 

است.

میلاد فخرالدینی
سن و سالش آنقدر 
بالا ست که بعد از 

استقلالی شدن در بازار 
زمستانی، خودش را در 
اوج ببیند و دیگر هوس 

بالاتر رفتن به سرش 
نزند. میلاد فخرالدینی 
که یک بار هم در جوانی 

پیراهن استقلال را 
پوشیده بود این بار و 

در سن 34سالگی فقط 
برای پر کردن خلأ یک 

مدافع راست ذخیره راهی 
استقلال شده است.

جعفر سلمانی
سلمانی سال گذشته 

بازیکن مورد علاقه 
ریکاردو ساپینتو در 

سمت چپ استقلال بود 
و ابوالفضل جلالی که 

به تازگی عنوان برترین 
گل ساز فصل را به خودش 
اختصاص داده پشت خط 
او قرار می گرفت. او حالا 

باید از میان  نیمکت نشینی 
در استقلال  یا بازی در 

یک تیم کوچک تر یکی را 
انتخاب کند.

ادامه از 
صفحه9

قرار ما المپیک 2028


